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Johannes P. Jutting joined the OECD Development Centre in 2002 as Senior Economist 
and became Head of Global Development Team in 2008. His responsibilities include 
conceptualising, managing and providing leadership in the areas of employment, gender, 
social protection and migration. He has published extensively in peer reviewed journals such 
as World Development and the Journal of Human Development. The key output of the team 
he leads is the Perspective on Global Development report.

Prior to joining the OECD he was a Research Fellow at the Center for Development Research 
in Bonn (ZEF) where he directed a research group on poverty (1997-2002). 

He holds a Ph.D. in Development and Agriculture Economics from Humboldt-University 
(Berlin) and received his habilitation in development economics from the University of Bonn.

His research topics include: Employment and Social Protection, Gender Equality and 
Migration.
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Johannes P. JÜTTING rejoint le Centre de développement en 2002 en tant qu’économiste principal 
et est devenu chef de Global Development Team en 2008. Ses responsabilités comprennent la 
conceptualisation, la gestion et assurer un leadership dans les domaines de l’emploi, le sexe, la 
protection sociale et les migrations. Il a beaucoup publié dans des revues scientifiques telles que le 
développement mondial et le Journal of Human Development. Le résultat principal de l’équipe qu’il 
dirige est le point de vue sur le rapport Global Development.

Avant de rejoindre l’OCDE, il a été chercheur au Centre de recherches pour le développement à Bonn 
(ZEF) où il a dirigé un groupe de recherche sur la pauvreté (1997-2002).

Il est titulaire d’un doctorat en économie du développement et de l’agriculture de l’Université de 
Humboldt (Berlin) et a obtenu son habilitation en économie du développement de l’Université de Bonn. 
Ses sujets de recherche comprennent: Emploi et protection sociale, Egalité des sexes et Migrations.


